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Vážení spoluobčané,  dovolte, abych Vás alespoň ve stručnosti informoval o současném dění v obci.  

 Jednou z nejdůležitějších akci z hlediska zájmů obce bylo uplatnění jejích  nároků podle zák. 

č. 172/1991 Sb. ve znění jeho pozdějších změn a doplnění, tj. zejména ve znění jeho změny provedené 

zákonem č. 173/2012 Sb.  Srozumitelněji řečeno obec jednak u Katastrálního úřadu uplatnila nároky na 

majetek České republiky užívaný dřívějším národním výborem, dosud zapsaný na LV1 pro obec a k.ú. 

Kublov. Jen tato žádost představovala 628 listů zdůvodnění a dokladů.  Dále obec  podle stejného zákona 

požádala o vrácení budovy pošty v Kublově včetně zastavěného pozemku a zahrady, neboť se podařilo 

dohledat, že tyto nemovitosti dne 7. května 1912 na zákadě trhové smlouvy zakoupila obec Kublovská od 

manželů Hendrichových. Obec tyto nemovitosti vlastnila ještě ke dni 31.12.1949.  (Pozn. : od 1.1.1950 

s účinností zákona č. 279/1949 Sb. o finančním hospodaření národních výborů byly obce jako samostatné 

subjekty práva zrušeny, jejich majetek byl připojen k národnímu majetku, přičemž toliko správa tohoto 

národního majetku byla svěřena národním výborům. Dne 6.2.1961 tehdejší národní výbor v Kublově převedl 

právo správy k tomuto majetku na Středočeskou krajskou správu spojů). Budovu pošty v Kublově je tak nutno 

považovat za její historický majetek. Děkuji tímto Ing. Zbyňkovi Zimovi za pomoc při zajišťování dokladů na 

pracovišti Katastrálního úřadu v Berouně.  

 V souvislosti  s pobočkou zdejší pošty se naši občané zajímají o její osud.  Naší obci byl skutečně 

doručen dopis generálního ředitele České pošty, s.p. , ve kterém nám bylo oznámeno, že i pobočka v Kublově 

byla vybrána pro změnu formy poštovní obsluhy a že v následujících měsících budeme kontaktováni 

zástupcem České pošty, s.p.  Zastupitelstvo ohledně tohoto záměru vyslovilo svůj kategorický nesouhlas s 

omezováním stávajícího rozsahu služeb poskytovaných zdejší pobočkou, který jsme adresovali přímo 

generálnímu řediteli Č.P.  Dne 12.3.2013 se na zdejší úřadě uskutečnilo jednání s Ing. Lumírem Kučabou, 

ředitelem regionu StČ.   Tato schůzka skončila s tímto písemným závěrem :  Vzhledem k nesouhlasnému 

stanovisku zástupců obce zůstává zajištění poštovních služeb v obci Kublov beze změny. 

JSDH Kublov 

K 15.2.2013 jsem po odvolání dosavadního velitele, z důvodu jeho odstěhování, jmenoval novým velitelem 

jednotky sboru dobrovolných hasičů obce Kublov Martina Šmída. Nový velitel nejen že je i profesionálním 

hasičem, ale navíc má dlouholeté zkušenosti s vedením jednotky v obci Trubín.  Změna velitele se 

bezprostředně projevila i v činnosti jednotky a stoupl též zájem o členství v jednotce. Jelikož pro mnohé 

občany je poněkud nesrozumitelné, proč některé "dobrovolné" hasiče řídí obec, považuji za nutné 

připomenout, že vedle Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska, které  je pokračovatelem organizací 

hasičstva,  je právním nástupcem Svazu požární ochrany ČSFR a které je naprosto samostatným a na obci 

nezávislým občanským sdružením, existují tzv. Jednotky sboru dobrovolných hasičů, jejichž 

zřizovatelem je obec. Obec tyto jednotky zřizuje za účelem plnění svých povinností na úseku požární ochrany 

a i po finanční stránce zajišťuje jejich činnost. Starosta obce proto jmenuje jejího velitele a členství v jednotce 

vzniká na základě smlouvy s obcí.  Členové jednotky se smluvně zavazují podstoupit příslušný výcvik a 

účastnit se zásahů.  Jednotky jsou rozděleny do různých stupňů podle jejich významu a rozsahu nasazení. Naše 

jednotka je součástí integrovaného záchranného systému a  má stupeň JPO III. což znamená jednak vyšší 

nároky na její členy,  přísnější kriteria pro rychlost a rozsah zásahu, vyšší stupeň vybavenosti a  možnost 

nasazení i v jiných obcích. I členové obecních jednotek vykonávají svou činnost dobrovolně.   Rovněž  

místní organizace SH ČMS Kublov se aktivně podílí na životě obce např. pořádáním plesů a dalších akcí, 

např. dětského dne a je i významnou pomocí pro obecní JSDH, zejména v oblasti jejího personálního zajištění. 

Poděkování patří i členům SH ČMS a Zdeňce Schovánkové, starostce této organizace, za jejich práci. 

Zásahy jednotky z poslední doby : 

Naše jednotka zasahovala při požáru sazí v komíně domu č.p. 103 dne  20.1.2013.   Dne 1.2. 2013 na žádost 

policie  asistovala při úniku vody  v jednom z neobývaných domů v naší obci. V této souvislosti vlastníkům 

připomínáme, že jsou povinni si počínat tak, aby nikomu  nevznikla škoda. Pokud vodovodní   přípojku v  

http://www.kublov.cz/
mailto:obec@kublov.cz


neužívané nemovitosti nezajistí před účinky mrazu a dojde k jejímu poškození a následnému úniku vody, 

musí počítat i s tím, že za vzniklou škodu odpovídají vlastníku vodovodní sítě.  Dne 7.3. 2013 naše jednotka 

úspěšně zasáhla při  požáru administrativní budovy bývalé výrobny dřevěného uhlí v Karlově Vsi.  

Obec zakoupila vysokozdvižnou plošinu 

Obec využila výhodné nabídky a rozhodla se podpořit činnost své jednotky zakoupením vysokozdvižné 

plošiny na vozidle Avia. Plošina má výškový dosah 17 m a boční 9 m.  Obec tento prostředek využije i při 

opravách veřejného osvětlení.  V nejbližší době počítáme s využitím plošiny při postupné likvidaci starého 

vedení již zrušeného drátového rozhlasu.  

Obec děkuje za nezištnou práci členům své jednotky a mezi její řady vítá nové dobrovolníky 

Ing. Michala Špiryta, Jiřího Dondu, Patrika Pánka a Jaroslava Kučeru.  

Kublov je členem MAS "Mezi Hrady" 

Zastupitelstvo obce  na svém lednovém zasedání schválilo vstup do zájmového sdružení právnických osob 

(Místní akční skupiny) "Mezi Hrady".  Tato forma sdružování se v současné době těší významné podpoře a 

to i v rovině možnosti dosáhnout na některé dotační tituly.  Spolu s obcí do tohoto nového uskupení vstoupila 

i Tělovýchovná jednota Sokol Kublov. Členy vedle obcí mohou být i další právnické osoby, včetně 

podnikatelů.  Spolu s námi do tohoto sdružení vstoupili i ostatní členské obce Mikroregionu Hudlicko. 

Obdobně již v našem sousedství vyvíjí činnost MAS na Karlštejnsku, Rakovnicku a Zbirožsku.  

Záměr na rozšíření Mateřské školy Kublov 

Zastupitelstvo schválilo záměr na rozšíření MŠ Kublov,  kdy nad rámec rekonstrukce související se 

zateplením, výměnou kotle, otopného systému, podlah a oken by v I. patře budovy došlo ke zřízení další 

třídy MŠ a bylo by přebudováno sociální vybavení na oddělené záchody pro děti a pro veřejnost. Kromě 

stavebních úprav bude třeba provést celkovou změnu dispozice využití tohoto podlaží. Záměr je ve stádiu 

zpracování prováděcí dokumentace.  Rádi bychom vše stihli při rekonstrukci o prázdninách, ne vše však je v 

našich silách ovlivnit např. dobu po kterou se budou dotčené orgány k projektu vyjadřovat, doba nutná pro 

výběr dodavatele atd. Obec již pro případ, že vše stihneme do letošních prázdnin, požádala Krajský úřad Stč. 

kraje o zkrácení provozní doby o poslední týden v červnu.  Záměrem je rozšířit kapacitu mateřské školy o 12 

míst. Pro úplnost uvádím,  že k  zápisu se do naší MŠ dostavilo 35 dětí, přičemž přijmout bylo možno jen 11 

dětí. Nebylo možno uspokojit ani všechny zájemce z Kublova. Při přípravě projektu děkuji za spolupráci Ing. 

Michalu Špirytovi. 

Pozemková úprava - plán společných zařízení 

V rámci probíhající pozemkové úpravy jsem při projednávání plánu tzv. společných zařízení Pozemkovému 

úřadu v Berouně navrhl vytvořit územní předpoklady pro vybudování stezky mezi Malou Loukou a obcí 

Broumy, která by vedla vedle stávající komunikace a umožnila by bezpečnou chůzi či jízdu na kole zejména 

pro školáky.  Dále navrhujeme obnovu některých historických cest a protierozní a protipovodňová opatření 

(suchý poldr), která by měla ochránit především objekty v okolí Kublovského potoka.  

Obnova katastrálního operátu 

Doporučuji věnovat pozornost oznámení uveřejněnému v této souvislosti na úřední desce obce. Vlastníci by 

tuto akci neměli zaměnit s pozemkovou úpravou.  Při obnově katastrálního operátu jde velmi zjednodušeně 

řečeno o digitalizaci katastrální mapy.  V některých případech (opět zjednodušeně řečeno) pak výstup z této 

činnosti může mít vliv na průběh vlastnických hranic, zejména pokud tyto nejsou definovány v 

souřadnicovém systému JTSK (průběh hranic při Katastrem zvoleném způsobu digitalizace nebude v terénu 

ověřován).  Pokud ani po seznámení s upozorněním vyvěšeným na úředních deskách obce nebudete něčemu 

rozumět, uvolil se Ing. Zima poskytnout Vám doplňující informace.  

Obecní komunikace 

Při těžbě v polesí patřící pod LS Nižbor, které zasahuje až do části zv. Za Vartou, došlo k poškození naší 

obecní komunikace vedoucí nad cihelnou.  Poškození bylo zjištěno dne 1.3. a po zjištění jeho rozsahu jsem 

věc oznámil na Policii a zajistil provedení dokumentace.  K poškození došlo při pojíždění po asfaltovém 

povrchu  těžkou těžební technikou vybavenou řetězy.  Předběžně výše škody přesahuje 100.000,-Kč. Obec 

činí úkony směřující k její náhradě. Děkuji za spolupráci Mgr. Soně Preiferové a Ing. Tomáši Kapalovi.  

 Na Průhoně byla provedena oprava výmolů a zaasfaltování výkopu před hasičskou zbrojnicí. 

Budeme pokračovat v opravě vodotečí v Chaloupkách, neboť bychom v návaznosti již letos chtěli provést 

opravu podstatné části komunikací v této části obce.  



 Chápu, že naše občany rozčiluje, že nedojde k dřívějšímu odstranění posypového písku. Opakovaně 

jsem o zametení žádal příslušnou správu silnic, avšak bylo mi vždy sděleno, že k němu bude přistoupeno až 

bude mít správce komunikace jistotu, že již nenapadne žádný sníh a poté, co budou příslušnou techniku 

schopni připravit.  Jelikož už bylo neúnosné dále čekat, objednala obec vedle zametení místních komunikací 

i částečné zametení hlavní komunikace, která je ve vlastnictví Stč. kraje.  Rozumím tomu, že někteří občané, 

aby zabránili prachu v okolí jejich domu, raději komunikaci sami zametou. Prosím však, aby hromádky 

nedělali v místech, kde je nelze se zametací technikou sebrat.  

Územní studie 

 Bylo zpracováno několik návrhů na řešení parcelace rozvojových ploch BV7 a BV8 ( v Zátiší), v 

současné době probíhá posouzení těchto návrhů z hlediska proveditelnosti vodohospodářských sítí.  

Národní park Křivoklátsko 

 Obec Kublov byla vyzvána, aby se v rámci připomínkového řízení vyjádřila k návrhu zákona o 

vyhlášení Národního parku Křivoklátsko.  Pro případ, že dojde k vyhlášení NP jsme uplatnili připomínky k 

některým ustanovením návrhu zákona s cílem  předejít možným sporným výkladům, posílit účast obcí v 

Radě parku a zajistit, aby sliby týkající se eliminace nepříznivých dopadů na dotčené obce byly promítnuty 

do zákonné úpravy. Z našeho třístránkového vyjádření vyjímám :  

Možnost chodit do lesa mimo cesty nejen v 25 % „našich“ lesů, sbírat houby a ostatní plody a jezdit na 

kole v lese nejen po silnicích a místních komunikacích, ale i po zpevněných cestách a byť v omezeném 

rozsahu zachovat možnost získat z přilehlých lesů dřevní hmotu, je pro většinu občanů dotčených obcí 

naprosto limitujícím faktorem pro akceptaci záměru na vznik NP. 

Zlatovka 

Po zimním období dojde opět ke zprovoznění vodního zdroje Zlatovka. Upozorňuji, že voda z tohoto zdroje, 

jakož i z dalších studní nacházejících se na veřejných prostranstvích obce,  není kontrolována a nelze ji tedy 

považovat za pitnou. Užitková voda  z těchto zdrojů je občanům k dispozici k odběru prostřednictvím 

přenosných nádob. Odběr však nemůže omezovat další uživatele.  Proto rozhodně nelze ze žádného z 

obecních zdrojů čerpat vodu nad objem běžné spotřeby domácnosti, např. na napouštění bazénů.  
O takovýto odběr musí být obec, jako vlastník zdroje  v každém jednotlivém případě požádán a lze jej 

uskutečnit jen se souhlasem obce.    

Ochrana obyvatelstva podle zákona 240/2000 Sb. o krizovém řízení 

Mezi nesčetné úkoly, které je povinna obec plnit, je příprava opatření pro případ krizových situací. Na 

možnosti vzniku takových situací musíme být připraveni.  Nejdůležitější je vždy včasnost předání informace 

o jakékoli mimořádné události příslušným orgánům integrovaného záchranného systému a plnění jejich 

pokynů.  Četné události v zahraničí potvrzují, jak důležité je řídit se pokyny příslušných orgánů. Bohužel z 

praxe jsou známy případy, kdy u nás občané např. při povodních na takové pokyny nereagují, odmítají se 

podrobit evakuaci a tím i následně komplikují záchranné práce. Prosím občany, aby vzali na vědomí, že 

taková mimořádná událost může postihnout i naši obec,  např. při plošném požáru, přívalové povodni, 

havárii při přepravě nebezpečných látek atd. V takovém případě bude výstraha a pokyny předávány obecním 

rozhlasem a členy integrovaného záchranného systému (IZS) a pro ten případ žádám o jejich respektování.  

Důležitá čísla: hasiči 112, 150, policie 158, záchranka 155, poruchy ČEZ  840850860, VAK 800100663 

Ples 

Dne 23.3.2013 se konal výroční 10. obecní ples. Děkuji členům zastupitelstva, kteří se podíleli na jeho 

přípravě, především RNDr. Haně Jungmanové. Děkuji i všem sponzorům, ale i těm, kteří svou účastí na 

plese podpořili obec Kublov. 

Sběr ošacení 

Dne 6. dubna 2013 uskutečnila obec ve spolupráci s Diakonií Broumov sběr ošacení. Děkujeme dárcům a 

Heleně Kučerové za organizování sbírky.  

Odpady - sběr velkoobjemového odpadu 

Poté, co se uskutečnil dne 13.4. 2013 sběr nebezpečného odpadu obec zajistila  na dny 29. a 30.5. přistavení 

kontejneru na velkoobjemový odpad.   

         

         JUDr. Josef Matějka - starosta  

 

 



Mateřská škola                                                                                                            

Milí spoluobčané z Kublova! 

V tento krásný jarní čas dostáváme prostor k tomu, abychom Vám přiblížili činnost naší organizace a dali 

nahlédnout za dveře „žluté budovy 

na kopci pod Velízem“. 

Jaro je krásný čas. Všechno se 

probouzí a i děti vnímají všechny 

změny, probíhající kolem nich 

v tom nejpozitivnějším smyslu. 

Proto snad jsou plné elánu a 

radosti a touhy poznávat a 

dozvídat se. Náš školní vzdělávací 

program je v tomto období 

zaměřen na změny v přírodě i 

společnosti, na zrod nového 

života, ale třeba také na ochranu 

zdraví. A teď k tomu 

nejzajímavějšímu, co jsme 

společně v naší školce prožili a 

prožíváme. 

Setkali jsme se s zástupci profesí 

z řad rodičů. Ať již to byla paní doktorka, která nám vysvětlila a názorně ukázala tolik potřebné věci týkající 

se první pomoci nebo pan hasič, kterým nebyl nikdo jiný než tatínek jedné holčičky ze školky a který nechal 

děti prohlédnout svoje vybavení k ohni a zároveň motivoval děti k zásadám požární prevence. Navštívili 

jsme knihovnu, kde jsme pravidelnými zájemci o krásné dětské knížky, které si můžeme půjčovat a číst 

v nich aniž bychom je museli kupovat. Zde patří poděkování paní knihovnici Haně Perglerové, která s námi 

již dlouhou dobu ochotně spolupracuje. 

Denně sledujeme proměny krásné přírody v přímém sousedství školky a následně vše vyhodnocujeme a 

obtiskujeme si do podvědomí, že naše místo je v souladu se vším živým kolem nás. A co je víc? Ať již jako 

prevence netolerance a neschopnosti sounáležitosti nebo jako vnímání sebe sama v kontextu s planetou 

Zemí. 

V rámci spolupráce se zvířecím útulkem ve Bzové jsme se zúčastnili krásného dne ve společnosti zvířátek a 

milých lidí a zároveň natáčení České televize. Záznam z naší návštěvy v tomto útulku můžete sledovat 

19.5.2013 v 11.30 hod na ČT2 v programu Chcete mě? 

Zúčastnili jsme se též soutěže v požární prevenci s obrázkem malovaným všemi dětmi jako společné dílo a 

povídkou, kterou děti samy vymyslely. Získali jsme za tento příspěvek mimořádnou cenu! Děkujeme panu 

Srpovi, který nás na soutěž upozornil a příspěvek doručil do soutěže! 

 

V nejbližší době nás čeká 

30.4.2013 Čarodějnická oslava, 

kdy si budeme míchat 

čarodějnický lektvar lásky a 

porozumění! 

Za zdmi naší mateřské školy se 

prostě stále něco děje a pokud 

chcete dění ve školce sledovat 

častěji, navštivte naše 

facebookové stránky mškublov! 

Za práci odvedenou u našich dětí 

děkuji paní učitelce Ulbrichové, 

paní Kohoutové a paní kuchařce 

Hájkové. I díky nim je naše školka 

místem společenství! Přeji Vám 

všem mnoho radosti z krásného 

jara! 

Marie Rumpíková 



 

Občanské sdružení Kublováček - co je již za námi…. 

V letošním roce jsme začali nezvykle až v březnu, a to přednáškou na téma přirozená léčba nemocí - 

homeopatika, a to 16.3. Besedu vedla léčitelka paní Mgr. Martina Balážová, které tímto děkujeme za 

nevšední poutavé povídání a nové informace.  

 

Děti si, i letos, užily na tradičním maškarním karnevalu, který si 23.3. nenechal ujít snad nikdo. Skvělou 

hudební produkcí,  programem i bohatou tombolou byly nadšeni všichni. 

Šikovné ručičky se mohly 

vyřádit při velikonočním 

tvoření, které letos proběhlo 

26.3. a nebylo určeno jen pro 

naše nejmenší, ale i pro jejich 

rodiče, kteří si odnášeli krásná, 

voskem zdobená poucha. 

Účastníci odcházeli s vlastním 

výtvorem a pocitem příjemně 

stráveného odpoledne. Rovněž 

tomu bylo i 6.4. při kreativním 

tvoření, kde jsme měli možnost 

vyzkoušet si práci s organzou. 

Pravidelné aktivity 

V současné době jsme rozběhli 

dvě pravidelné aktivity, ze 

kterých nejen my máme radost. 

Slečna Kristýna Dobrovolná 

nám nabídla výuku anglického 

jazyka a to pro začátečníky i 

pro pokročilé. Nyní se již výuky nadšeně účastní někteří z nás. 

Dospělým, ve všech věkových kategoriích, nabízíme možnost protáhnout si tělo při hodině jógy či 

zdravotního cvičení pod vedením paní Mgr. Martiny Balážové, a to vždy v úterý od 17 do 18 h v zasedací 

místnosti v 1.patře budovy MŠ Kublov. 

 

Dále připravujeme sportovní 

hry (kroužek) pro děti od 3 let, 

které se rozběhnou v nejbližší 

době. 

Duben jsme zakončili  

tradičním pálením čarodějnic, 

v úterý 30.4. 2013. 

 

Co nás čeká? 

 

V květnu se pak můžete těšit na 

velkou akci  Mezinárodní den 

rodin, který se bude konat 

12.5. 2013. Čeká nás krásné 

odpoledne, ve kterém budou 

soutěžit rodinné týmy. 

Těšit se můžete i na nejlepší 

domácí upečené sladkosti  

„z babiččiny kuchařky“.  

Dobroty může přinést kdokoli. 

Na konci akce vyhlásíme tu nejlepší z nejlepších a rádi kuchařku odměníme. 

 



U této příležitosti vyhlašujeme výtvarnou a literární SOUTĚŽ pro děti na téma: RODINA 

Tvořte libovolnou technikou. Vaší fantazii se meze nekladou. Umělecká dílka dětí označte jejich jménem a 

věkem a odevzdávejte do poštovní schránky OS KUBLOVÁČEK, umístěné na OÚ Kublov, nebo k rukám 

členů rady sdružení nejpozději do 6.5.2013. Vyhodnocení a ocenění vítězů proběhne na akci.  

Těšíme se na vás!                               Jana Domanská, DiS. – předsedkyně 

 

Nepřehlédněte: 

 

Kublovská mládež pořádá v sobotu 11. května 2013 STAROČESKÉ MÁJE.  

Srdečně zve všechny občany. 

 

SBĚR ŽELEZNÉHO ŠROTU 

provedou fotbalisté TJ Kublov v sobotu 18.5.2013 od ranních hodin.  

 

Účastníci Suchých májů zvou všechny děti a rodiče DĚTSKÝ DEN, 

který se bude konat 15.6. 2013 v 15.00 hod. na hřišti za Malou loukou. 

 

Dne 22.6.2013 se uskuteční tradiční "SUCHÉ MÁJE", za účasti našich malých tanečníků. Rádi mezi 

sebou přivítáme nové tváře 

 

 
Děkujeme za spolupráci. S pozdravem I.Ernestová 

 

Obecní úřad Kublov chystá k 1010. VÝROČÍ UDÁLOSTÍ NA VRCHU VELÍZU  malé oslavy. 

Uskuteční se během pouti ve dnech 29. a 30. června 2013. 

K této příležitosti vydáme malý vzpomínkový almanach.  

Tradičně vystoupí pěvecký soubor KUBR, chtěli bychom podpořit vystoupení dalších hudebních těles a svoji 

účast přislíbil také pan Petr Frýbert. Paní Ladislava Kučerová připravuje výstavu obrazů. 

 

Milé maminky, rády byste zpestřily sobě a svým potomkům dny trávené v okolí Berouna? 

Navštivte nový portál pro maminky www.berounmaminkam.cz a dozvíte se o nečekaných 

možnostech v Berouně i v jeho širokém okolí. Stránka je zaměřena převážně pro rodiče dětí ve věku 

od 1 až 6 let. 

 
Něco z historie 

Víte že kamenné jezy v Kamenci byly za I. světové války postaveny  italskými zajatci. 

          Jaroslav Král 

http://www.berounmaminkam.cz/

